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PROTOKÓŁ    Nr  XXI/2008 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 31 października  2008 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz.  830 ,  zakończono o godz.1110 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Zdzisława Kanicz          -  Skarbnik Gminy 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXI 
sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych , 
co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad         
i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
 

Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  XXI sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XX sesji  Rady Gminy Rybno. 
5.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rybno z analizy oświadczeń  
     majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Rybno za rok 2007. 
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6.  Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez  
     zobowiązane do tego osoby na podstawie art.24h ust.1 ustawy z dnia 
     08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym ( Dz. U z 2001roku, Nr 142,  
      poz.1591 z póżn. zm.) za rok 2007. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach:   
    1)  zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    2)  przyjęcia  zmian Statutu Ekologicznego Związku Gmin  
         „ DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 
    3)  zmiany uchwały  Nr XXXV/36/06 Rady Gminy Rybno z dnia  
         26 października 2006 roku w sprawie przyjęcia zmian Statutu  
         Ekologicznego Związku Gmin „ DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 
    4)  upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
         w Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych , 
    5)  przystąpienia Gminy Rybno do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania  
         na Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik i Grodziczno. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta z pytaniem czy chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do porządku obrad 
jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
Pan Edmund Ligman Wójt Gminy zgłosił wniosek o  wprowadzenie do porządku 
obrad XXI sesji  dwóch projektów uchwał w sprawie : 
1) zawarcia  porozumienia dotyczącego budowy na terenie Gminy Rybno 
     wiaduktu kolejowego, 
2) zatwierdzenia projektu  „ Szkoła da się lubić”, w ramach Priorytetu IX Rozwój  
    wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans  
    edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości  usług edukacyjnych  
    świadczonych w systemie oświaty , Poddziałania 9.1.2 „ Wyrównywanie szans 
    edukacyjnych uczniów z grupy o utrudnionym dostępie do edukacji oraz  
    zmniejszanie różnic w jakości usług edukacyjnych”  
jako podpunktów 6 i 7 w punkcie 7. 

Radni uwag ani  dodatkowych  pytań  do wniosku  zgłoszonego przez Pana 
Wójta Gminy  nie zgłosili. 
  W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian 
Ligman  poddał pod głosowanie  wniosek o  wprowadzenie do porządku obrad 
XXI sesji dwóch  projektów uchwały w sprawie : 
1) zawarcia  porozumienia dotyczącego budowy na terenie Gminy Rybno 
     wiaduktu kolejowego , 
2) zatwierdzenia projektu  „ Szkoła da się lubić”, w ramach Priorytetu IX Rozwój  
    wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1 Wyrównywanie szans  
    edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości  usług edukacyjnych  
    świadczonych w systemie oświaty , Poddziałania 9.1.2 „ Wyrównywanie szans 
    edukacyjnych uczniów z grupy o utrudnionym dostępie do edukacji oraz  
    zmniejszanie różnic w jakości usług edukacyjnych”. 
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 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w sesji bierze udział 15 radnych jednogłośnie 15 głosami  „ za” przyjęła wniosek 
o wprowadzenie  dodatkowo dwóch  projektów uchwał pod obrad sesji. 
 
Porządek obrad  XXI sesji  po zmianach:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XX  sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rybno z analizy oświadczeń  
     majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Rybno za rok 2007. 
6. Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez  
     zobowiązane do tego osoby na podstawie art.24h ust.1 ustawy z dnia 
     08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym ( Dz. U z 2001roku, Nr 142,  
      poz.1591 z póżn. zm.) za rok 2007. 
7 . Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1)  zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    2)  przyjęcia  zmian Statutu Ekologicznego Związku Gmin  
         „ DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 
    3)  zmiany uchwały  Nr XXXV/36/06 Rady Gminy Rybno z dnia  
         26 października 2006 roku w sprawie przyjęcia zmian Statutu  
         Ekologicznego Związku Gmin „ DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 
    4)  upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
         w Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych , 
    5)  przystąpienia Gminy Rybno do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania  
         na Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik i Grodziczno. 

6) zawarcia  porozumienia dotyczącego budowy na terenie Gminy Rybno 
         wiaduktu kolejowego , 

7) zatwierdzenia projektu  „ Szkoła da się lubić”, w ramach Priorytetu IX  
     Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1  
     Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości  usług  
     edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty , Poddziałania 9.1.2  
     „ Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grupy o utrudnionym  
     dostępie do edukacji oraz  zmniejszanie różnic w jakości usług  
     edukacyjnych”. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  XX sesji Rady Gminy. 
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Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 15 radnych , 
jednogłośnie 15 głosami „ za „   przyjęła protokół z XX sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad. pkt. 5 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman  przedstawił Radzie 
Gminy informację z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych 
Rady Gminy Rybno za rok 2007 ( informacja stanowi załącznik do protokołu). 
Uwag i pytań radni do przedłożonej informacji nie zgłosili. 
 
 
 
Ad. pkt 6 
 
 Pan Mirosław  Karbowski - Sekretarz Gminy w imieniu Pana Wójta Gminy 
przedstawił Radzie Gminy informację z analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych przez zobowiązane do tego osoby na podstawie art.24h ust.1 ustawy  
z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym ( Dz. U z 2001roku, Nr 142,  
poz.1591 z póżn. zm.) za rok 2007. 
Radni nie zgłosili uwag ani pytań do przedłożonej informacji. 
 
 
 
Ad. pkt 7 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok. 
 

 
 Pani Zdzisława Kanicz – Skarbnik Gminy  szczegółowo omówiła 
proponowane przez Pana Wójta Gminy zmiany w budżecie Gminy Rybno na 
2008 rok. 
Radny Pan Andrzej Kornacki zgłosił zapytanie jaka jest przyczyna zwiększenia 
środków na wypłaty diet  dla radnych i sołtysów, w ciągu roku nie zwiększyła się 
wielkość diet. 
Pani Zdzisława Kanicz - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że budżet Gminy na rok 
2008 został uchwalony  na początku grudnia, natomiast  pod koniec roku 
nastąpiła zmiana wysokości diet dla radnych i sołtysów , jest to różnica do 
faktycznie poniesionych kosztów do końca  roku. 
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Radni  nie zgłosili więcej  uwag, ani dodatkowych pytań do proponowanych 
zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, w związku z czym Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w  sesji brało udział 15  radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” podjęła 
uchwałę Nr XXI/39/08 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 
rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
2. Projekt uchwały  w sprawie  przyjęcia zmian Statutu Ekologicznego Związku 
   Gmin „ DZIAŁDOWSZCZYZNA”. 
 
 
  W związku z brakiem  pytań i uwag ze strony radnych do projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie przyjęcia zmian Statutu Ekologicznego Związku 
Gmin „ DZIAŁDOWSZCZYZNA”. 
 
 

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXI/40/08 w sprawie przyjęcia zmian Statutu 
Ekologicznego Związku Gmin „ DZIAŁDOWSZCZYZNA ” (uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/36/06 z dnia  
    26 października 2006 roku w sprawie przyjęcia zmian Statutu Ekologicznego  
    Związku Gmin  „ DZIAŁDOWSZCZYZNA ”. 
 
 
 
 Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w uchwale z dnia 
26 października 2006 roku zakradł się błąd w pisowni i zamiast słowa „ rekreacji” 
jak powinno być,  wpisano słowo „ reakcji” , w związku z czym zachodzi 
potrzeba sprostowania błędnego zapisu. 
Radni  nie zgłosili uwag, ani dodatkowych pytań do projektu uchwały,  
w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/36/06 
z dnia 26 października 2006 roku w sprawie przyjęcia zmian Statutu 
Ekologicznego Związku Gmin  „ DZIAŁDOWSZCZYZNA ”. 
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  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXI/41/08 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/36/06 
z dnia 26 października 2006 roku w sprawie przyjęcia zmian Statutu 
Ekologicznego Związku Gmin  „ DZIAŁDOWSZCZYZNA ” (uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka  
    Pomocy Społecznej w Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników 
   alimentacyjnych. 
 
 
 Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy wyjaśnił, że z dniem 1 października 
2008 roku weszła w życie nowa ustawa o pomocy osobom  uprawnionym do 
alimentów określająca między innymi  działania jakie mogą być podejmowane 
wobec dłużników alimentacyjnych. Został przygotowany projekt uchwały  
upoważniający Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rybnie do 
podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych , którzy  uchylają się 
od płacenia alimentów, a zastrzeżonych dla organu właściwego  wobec dłużnika  
jak i wierzyciela. 
 W związku z brakiem  pytań i uwag ze strony radnych do projektu uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka  
Pomocy Społecznej w Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników 
alimentacyjnych. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXI/42/08 w sprawie upoważnienia Kierownika 
Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej w Rybnie do podejmowania działań 
wobec dłużników alimentacyjnych (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie  przystąpienie Gminy Rybno do Stowarzyszenia 
    Lokalnej Grupy Działania na Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik i Grodziczno. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że trudno będzie uzyskać środki  na zadania 
inwestycyjne  przez  samą gminę, tylko stworzono  możliwość pozyskania 
środków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013 przez LEADER,  
a warunkiem jest min. zrzeszenie się kilku gmin.  Mamy możliwość  
przystąpienia do Lokalnej Grupy Działania  Nida ( powiat nidzicki) lub do 
Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik i Grodziczno. 
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Jako gminie bliżej jest nam do Stowarzyszenia, byliśmy już na jednym spotkaniu , 
jest to dość prężna grupa, poszerzona będzie o Gminę Rybno, Nowe Miasto  
i Lubawę,  docelowo ma wejść do Stowarzyszenia 5 gmin.  
Jest możliwość otrzymania na 1 mieszkańca 116 zł na realizację Lokalnej 
Strategii Rozwoju, 29 zł na mieszkańca na funkcjonowanie Lokalnej Grupy 
Działania i 3 zł na współpracę. Jeżeli nie jest się w Lokalnej Grupie Działania nie 
ma możliwości pozyskania tych środków. 
Zgodnie z projektem uchwały do reprezentowania Gminy Rybno  
w Stowarzyszeniu z Urzędu deleguje się Inspektora Pana Wiesława 
Szczawińskiego, który  przeszedł różne szkolenia i ma certyfikat do robienia 
projektów na dofinansowanie . 
W LEADER będą realizowane wnioski z zakresu : 
- odnowy wsi, gdzie głównym zainteresowanym jest gmina, 
- zróżnicowanie działalności  nierolniczej - kierowany do rolników, na  
  agroturystykę, 
- mikroprzedsiębiorców i małe granty przeznaczone dla  stowarzyszeń. 
Te grupy powinni mieć swoich przedstawicieli w Stowarzyszeniu by ubiegać się  
o środki. 
Radni zgłosili następujące pytania: 
Przewodniczący Rady Gminy - czy  Rada Gminy powinna mieć swojego 
przedstawiciela w Stowarzyszeniu , czy w uchwale nie powinna być wpisana 
Gmina Rybno, aby mieć gwarancje, że  podejmowane działania przez 
Stowarzyszenie będą również dotyczyły naszej gminy. 
Radny Pan Andrzej Kornacki zapytał, czy liczba delegatów zależy od liczby 
mieszkańców, wiemy jaka jest liczba mieszkańców Lubawy czy Nowego Miasta, 
a mając więcej delegatów  można przegłosować każdą sprawę. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że nie będzie wybierany przedstawiciel Rady do 
reprezentacji gminy w Stowarzyszeniu, Radny Pan Edward Wiśniewski jest  
członkiem Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gminy Rybno i jeżeli 
Stowarzyszenie  go oddeleguje będzie też reprezentantem Rady. 
Z chwilą przyjęcia i wstąpienia do Lokalnej Grupy Działania będzie zmiana  
w Statucie Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik i Grodziczno. 
Na spotkaniu ustalono, że z każdej Gminy będzie po 5 przedstawicieli plus Wójt 
Gminy. 
 Więcej uwag i pytań radni do przystąpienia Gminy Rybno do 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania na Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik  
i Grodziczno nie zgłosili, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
przystąpienie Gminy Rybno do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania na 
Rzecz Rozwoju Gmin Kurzętnik i Grodziczno. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXI/43/08 w sprawie przystąpienie Gminy Rybno do 
Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania na Rzecz Rozwoju Gmin 
Kurzętnik i Grodziczno (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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Po podjęciu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową 
przerwę do godz. 940. 
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych punktów 
porządku obrad. 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego budowy  
    na terenie Gminy Rybno  wiaduktu kolejowego. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że inwestor przebudowy linii  kolejowej 
zwrócił się do gminy o zawarcie porozumienia  dotyczącego partycypacji  
w utrzymaniu obiektów i urządzeń wybudowanych w trakcie przebudowy. 
Przewiduje się wybudowanie 1 skrzyżowania dwupoziomowego wraz  
z niezbędną infrastrukturą drogową . jest to droga powiatowa łącząca się z drogą 
wojewódzką, natomiast przejazd na Grabacz będzie odpowiednio oznakowany. 
Porozumienie przewiduje przejęcie na stan gminy obiektów wybudowanych 
(tylko drogi dojazdowe )  przez inwestora po 5 latach od daty oddania inwestycji 
do użytku. Kiedy dojdzie do przebudowy trudno w tej chwili mu powiedzieć. 
Pytania ze strony radnych dotyczyły przebudowy wiaduktu w Hartowcu, 
ograniczenia tonażu na obecnie istniejącym moście  w Tuczkach i Hartowcu, 
likwidacji poczekalni PKP w Tuczkach. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że  po ostatnim zebraniu wiejskim  
w Hartowcu ustalono, że most nad torami kolejowymi będzie w tym samym 
miejscu o tonażu do 50 ton. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że znaku ograniczającego tonaż  na moście do 15 ton 
w Tuczkach  nie ma już około 2 lat, z wyjaśnień Zarządu Dróg wynika, że spełnia 
on wymogi  tonażu do 50 ton. W Hartowcu  został zmieniony tonaż do 10 ton, a 
był poprzednio 15 ton. Wiadomo jaki jest stan tego wiaduktu, pusty tir waży 12 
ton, i przy tonażu 15 ton puste  tiry mogły przejeżdżać  i nie wiadomo było, czy 
przejeżdżający tir jest pusty czy załadowany. 
Ze względu na bezpieczeństwo Nadzór Budowlany wydał decyzję na rozbiórkę 
poczekalni PKP w Tuczkach, będzie wybudowane zadaszenie, teren na którym 
stał budynek jest potrzebny  do  przebudowy wiaduktu. 
Więcej uwag i pytań radni nie zgłosili w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego budowy  na terenie Gminy Rybno  
wiaduktu kolejowego. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXI/44/08 w sprawie zawarcia porozumienia 
dotyczącego budowy  na terenie Gminy Rybno  wiaduktu kolejowego 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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7. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „ Szkoła da się lubić”  
    w ramach Priorytetu IX Rozwój  wykształcenia i kompetencji w regionach,  
    Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej  
    jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałania  
    9.1.2 „ Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym  
    dostępie do edukacji oraz zmniejszanie różnic w jakości usług edukacyjnych”.  
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że na 348 złożonych wniosków  na projekt  
„ Szkoła da się lubić” , otrzymaliśmy  potwierdzenie, że 52 wnioski zostały 
przyjęte do realizacji , w tych wnioskach znalazł się i wniosek z naszej gminy. 
Otrzymamy dofinansowanie na kwotę  200.724 zł, co stanowić będzie 100% 
wszystkich kosztów finansowych realizacji projektu.  
Radny Pan Jan Fafiński podziękował Panu Wójtowi w imieniu całej Rady za 
podjęte działania, w wyniku których  gmina otrzymała dodatkowe środki  na 
rozwój oświaty. 
Więcej uwag i pytań radni nie zgłosili w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zatwierdzenia projektu „ Szkoła da się lubić”  w ramach Priorytetu IX 
Rozwój  wykształcenia i kompetencji w regionach,  Działanie 9.1 Wyrównywanie 
szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty, Poddziałania  9.1.2 „ Wyrównywanie szans 
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 
zmniejszanie różnic w jakości usług edukacyjnych”.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w sesji  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXI/45/08 w sprawie zatwierdzenia projektu „ Szkoła da 
się lubić”  w ramach Priorytetu IX Rozwój  wykształcenia i kompetencji  
w regionach,  Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych  
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałania  9.1.2 „ Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów  
z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszanie różnic  
w jakości usług edukacyjnych”( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
Ad. pkt. 8 
 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
W tym punkcie głos zabrał  Pan Wójt poinformował Radę o realizacji inwestycji 
przyjętych w budżecie gminy na 2008 rok, zakupie samochodu  na 6 osób i ze 
skrzynią do przewozu materiałów, oraz zakupu samochodu do przewozu  dzieci 
niepełnosprawnych. 
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Wyjaśnił ,że  w związku z planowanym na lata 2009-2011 Programem 
przebudowy dróg lokalnych ( gminnych i powiatowych ) Powiatowy Zarząd Dróg 
w Działdowie  wystąpił do gminy z pismem  proponując  inwestycje  na drodze 
powiatowej  Truszczyny - Dębień na całej długości tj. 4,324 km, która mogłaby 
zostać do   tego programu zakwalifikowana. Zarząd Dróg Powiatowych posiada 
dokumentację techniczną wraz z kosztorysem  inwestorskim .Koszt przebudowy 
drogi jest szacowany na kwotę 3 mln 291 tyś. zł, dofinansowanie z budżetu 
Państwa  jest w wysokości 1,5 mln zł, natomiast powiat działdowski musiałby 
sfinansować pozostałą część  zadania, 
Zadanie winno być wykonane w ciągu roku budżetowego, dlatego Zarząd Dróg 
Powiatowych  uważa, że wkład finansowy Gminy Rybno jest wskazany  
i niezbędny, ma to wpływ również w punktowaniu wniosku. Zarząd Dróg zwraca 
się do  nas z prośbą o zadeklarowanie  kwoty dotacji ze strony Gminy.  
Jako Wójt Gminy  jest za tym, by modernizować  drogi, chciałby poznać opinię 
radnych w tej sprawie.  
Radny Pan Piotr  Kamiński opowiedział się za dofinansowaniem  inwestycji na 
drodze powiatowej  przebiegającej przez wieś Truszczyny i Dębień. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że należy z takiej możliwości  poprawy 
nawierzchni dróg skorzystać. 
Przewodniczący Rady Gminy  zapytał Radę, czy jest za włączeniem się gminy 
w dofinansowanie   przebudowy dróg lokalnych  w ramach  Programu  
przebudowy dróg lokalnych gminnych i powiatowych na lata 2009-2011. 
Radni jednogłośnie opowiedzieli się za podejmowaniem działań  związanych  
z przebudową dróg lokalnych. 
Radna Pani Wiesława Sałacka  zapytała, czy plac zabaw dla dzieci będzie  do 
końca ogrodzony. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że , że plac zabaw dla dzieci musi być ogólnodostępny 
będą ustawione jeszcze ławeczki, a został  częściowy ogrodzony, aby zapewnić 
bezpieczeństwo dzieciom, by nie wybiegali na ulice. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  podziękował Panu Wójtowi za duże 
zaangażowanie (wykorzystał  czas i moment )w wyniku którego zostało 
wybudowane boisko z trawy syntetycznej i plac zabaw dla dzieci przy szkole 
Podstawowej w Rybnie. 
 
Ad. pkt. 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  XXI sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 


